
Bestyrelsesmøde i Stensmosen 

D. 3/5 2022 klokken 16.45-19.15 i Stensmosen 

Referat 

1. Valg af referent samt afklaring af punkter til eventuelt. Lotte er referent og der 

var ingen punkter til eventuelt. 

 

2. BørneFestUgen 2022, planlægning og opgavefordeling. 

Fra referatet:  

Da bestyrelsen kun var repræsenteret ved to forældre på dette møde, er 

ansvaret ikke fordelt. Der er brug for, at man melder sig til at stå for nogle 

opgaver. 

• Bettina og Lotte fortalte om BFU, da det er tre år siden sidste gang, og 

rigtig mange børn/forældre ikke har været med før. 

• Fællesspisning onsdag i børnefestugen, for hele barnets familie. 

Tilmeldinger/betalinger, indkøb, madlavning, evt. kage. 

Bestyrelsen står for at tage imod betaling for fællesspisning via mobilepay. 

Julie står gerne for dette. 

Bestyrelsen står også for madlavningen. Det kan foregå i Stensmosens 

køkken, eller et andet sted. Stensmosen har en stor grill, der tændes op og 

er klar om eftermiddagen. Der købes en ny, mindre grill, til halal mad. 

Helene og Bettina står for at sende invitation ud efter aftale med 

bestyrelsen, og hænge opslag op, hvor forældre kan tilmelde sig til 

fællesspisning. 

Pernille bestiller gerne de råvarer bestyrelsen ønsker. Det skal bestilles i 

god tid, så tal med Pernille om det. 

Der er brug for 3-4 personer til madlavning, og 1 der står for bestilling af 

mængder hos Pernille. Menuen ”plejer” at være forskellige grillpølser, 

salater og brød. Til madlavning kan vi evt. spørge om der er andre forældre 

der vil hjælpe. 

 

Bestyrelsen skal aftale opgavefordeling, evt. rekruttering af flere hjælpende 

hænder blandt forældre. 

 

Stensmosen står for at informere forældre om BFU på aula. BFU er i uge 24 

(13.-17. juni). Der sættes fælles telte m.m. op om søndagen d. 12/6, her skal 



alle institutioner stille med mindst 2 personer. Hvis der kommer flere, kan 

vi få sat Stensmosens lejr op også, hvilket vil være en stor hjælp. Bettina 

skriver ud til alle forældre efter hjælpere. 

 

Onsdag er der fællesspisning, Bettina sørger for opslag til tilmeldinger, 

Julie står for at modtage betaling. Der kan også medbringes kage. Marianne 

bestiller mad (pølser hos Pernille) og laver maden i Lange Engs køkken 

(Julie kan hjælpe). Jacob kommer om dagen og holder bålet i gang til om 

aftenen. 

 

 

Evaluering af forældrearbejdsdagen d. 26/3 

En produktiv arbejdsdag, hvor der blev nået en masse, både til BFU og til 

Stensmosen. Det betyder meget, at Pernille er der. 

 

 

 

3. Planlægning af arbejdsdagen d. 21/5 2022 

Pernille vil gerne komme! 

Julie laver opslag som sidst. Bettina skriver ud på aula, hvor opgaverne 

beskrives. Ved syopgaver nævnes også, at man er velkommen til at lave det 

hjemme. 

Opgaver: 

Start-stop skilte, Helene: to skilte som sættes på to pæle der kan bankes i 

jorden. 

En balancebom: Vi talte om at stolpe uden splinter kunne få fødder af stolpe, 

så den ikke kan vælte. 

Hulpladen til risposekast skal findes i Stensmosen, Lotte leder. 

Marianne vil gerne sy risposer (som kan indeholde andet end ris) 

Fiskene vil gerne have en lille hule i vindfanget, evt. med lys. Aftal med Lotte. 

Der er lidt maleprojekter, Marianne: der er maling nok til klatmaling og en 

mindre væg hos Girafferne. 

Fiskene har brug for at få opsat flere hyldeknægte under den lave hylde i det 

lille rum. Hyldeknægte er indkøbt. 

Guldgraverkassen skal repareres med et bræt eller to. 

Nye gardiner til Elefantstuen og scenen. 

Materialer kan evt. skaffes på genbrugen, ellers har vi kort til Bauhaus og evt. 

bon’er fra andre steder afleveres til Bettina med cpr.nr. på. 



 

 

4. Afstemning om madordning i Stensmosen. 

Bestyrelsen skal forestå valget. Vi taler om, hvordan det skal foregå, og aftaler 

hvem der gør hvad. 

1 stemme pr. barn i Stensmosen. Stemmen følger bopælen ved f.eks. fraskilte. 

Et simpelt flertal kan fravælge madordning, dvs. ingen stemme = ja. 

I 2022 koster madordning 613 kr. pr. måned. 

Madordningen skal følge sundhedsstyrelsens anbefalinger, kommunens mad- 

og måltidspolitik, og være økologisk. 

Valgperioden er 9/5-29/5, resultatet skal sendes af bestyrelsen til dagtilbud på 

rådhuset senest d. 30/5 2022. 

Resultatet af valget gælder i perioden 1/10 2022 til 30/9 2024. 

 

Der skal laves stemmesedler til hvert barn (navn på): Bettina laver dem, så 

navnet kan rives af før stemmesedlen lægges i stemmeboksen. 

 

Der skal informeres om valget og om madordningen: Bettina 

 

Der skal opsættes stemme”boks(e) ” hvor afgivne stemmer afleveres: Bettina 

 

Der skal optælles stemmer: Julie og Bettina, d. 24/5. 

 

Vi laver afstemning i perioden 9/5- 23/5. 

 

Resultatet skal sendes til dagtilbud@albertslund.dk senest 30/5. Det gælder for 

perioden 1/10 2022 til 30/9 2024. Der er derfor nyt valg i 2024. 

 

5. Budgetkatalog – budgetproces 2023. 

Bettina orienterer: 

Albertslund kommune mangler mange millioner. Kommunen har i mange år 

fået en stor del af sine indtægter fra udligning dvs. udsatte borgere m.m. Det er 

en usikker indkomst, da regeringen før har lavet reformer på området. 

Kommunen ønsker derfor en mere stabil og sikker økonomi, og derfor flere 

borgere der kan bidrage. Derfor bygges der for tiden mange nye boliger. Med 

mange nye tilflyttere opstår behovet for flere dagtilbud, skoler mv. og anlæg 
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koster. Så på den korte bane skal der investeres en hel masse, sådan at der på 

den lange bane kan skabes en sundere økonomi. 

Der skal nu laves et budgetkatalog med besparelsesforslag for 100 millioner. 

Kataloget laves af forvaltningerne på rådhuset. Lederne i dagtilbud er blevet 

spurgt om hvor vi kunne se muligheder for at finde besparelser. Vi har sagt ”alt 

andet end hænder!” Det forventes at byrådet vil finde besparelser for 80 

millioner, og på dagtilbudsområdet forventes det at de finder de 7 millioner. 

Besparelserne skal være varige, så vi ikke skal finde store besparelser igen 

næste år. 

Efter sommerferien kommer budgetkataloget i høring, hvor bestyrelserne 

inddrages. Og i løbet af efteråret vedtages budgettet. 

 

6. Økonomi. Bettina giver på hvert møde et overblik over budget og forbrug samt 

sygefravær. 

Budgettet ser fornuftigt ud dog med et mindre underskud.  

Vi får desværre ikke refusioner for corona relaterede udgifter, og Albertslund 

kommune udbetaler ikke statens minimumsnormeringer (vi får fra AK). En 

særlig indsats i børnehaven, som PPR er ansvarlig for (barn med særlige 

behov) har vi heller ikke fået dækket endnu, men Bettina prøver stadig.  

Samlet betyder det, at vi fortsat er i underskud, og stadig må holde meget igen 

med indkøb. 

Julie informerer om, at bestyrelsesformændene er i dialog omkring at rette en 

ny henvendelse til kommunen omkring corona refusioner, som de mener at 

dagtilbuddene SKAL have. Stensmosens bestyrelse bakker op om dette. 

 

Vi forventer at være fyldt op med børn i gennemsnit på året. 

Vi køber et telt til børnefestugen til 11.500 kr. 

 

Vi har en del sygefravær, meget korttidsfravær og en enkelt forventes at blive 

langtidssyg pga. et operativt indgreb med cirka 4 ugers rekonvalescens. 

Bettina arbejder med sygefraværet efter kommunens principper. Kontakter 

medarbejdere på 2., 6. og 14. dag, for at spørge ind til tilbagevenden til 

arbejdet, og hvad vi evt. kan hjælpe med. 

 

Der er netop startet et projekt omkring nedbringelse af sygefravær i dagtilbud i 

Albertslund kommune. Vi har et højt sygefravær i kommunen. Projektet 

handler om at vi bliver holdt orienterede om fraværet i egen institution på et 

månedligt møde, bla.a. hvilke medarbejdere vi skal være opmærksomme på. 



”En nyansat, der har sygefravær i prøvetiden, har 50% risiko for en 

langtidssygemelding indenfor det første år”. Vi skal finde balancen imellem 

omsorg og interesse, og så tydelighed og forventninger. 

 

 

7. Nyt fra børnehaven/vuggestuen v/ Lotte.  

Vuggestuen: Der er 3 nye børn, og der kommer endnu én senere på måneden. 

Samtidig er to børn i gang med indkøring i børnehaven. Vi prioriterer disse 

overgange højt, da børns og forældres tryghed fra starten har stor betydning for 

trivslen i Stensmosen. Indkøring kan se meget forskellig ud, alt efter det 

enkelte barn. 

Vuggestuen er gået i gang med Sprogtrappen, som er et nyt materiale til at 

følge barnets sproglige udvikling. Alle vuggestuer arbejder nu med 

sprogtrappen. Sprogtrappen er et godt materiale, fordi det er nemt at bruge og 

tager ikke meget tid. Samtidig er det direkte relateret til den pædagogiske 

praksis, og giver forslag til aktiviteter der kan støtte netop dette barns sproglige 

udvikling. Vi undervises af en sprogpædagog fra kommunen, og når vi har lært 

materialet godt at kende, vil vi bruge det ved samtaler og samarbejde med 

forældre. 

Børnehaven: Der er 5, snart 6 nye børn i børnehaven, og derudover overflyttes 

to børn fra vuggestuen. 5 af de ældste er tilbage, da deres SFO først starter til 

august. Indkøring og modtagelse af de nye børn og familie tager mange 

ressourcer i disse dage og uger, så arbejdet i fordybelsesgrupperne er nedtonet 

lidt. 

Alle i huset er nu mere ude i det gode vejr, og vi er begyndt med solcreme 

igen. 

 

8. Eventuelt. Intet under dette punkt. 


